
PROTOKÓŁ NR 18/25
 z posiedzenia Komisji Budżetowo - Gospodarczej

które rozpoczęło się 12 maja 2025r.

Posiedzenie rozpoczęło się w dniu 12.05.25 o godzinie 14:35 a zakończyło o godz 14:52
Uczestniczyli w nim Członkowie Komisji:

1. Małgorzata Staręga – Przewodnicząca Komisji
2. Monika Wojterek
3. Dagmara Rodowicz
4. Anna Zagrobelna
5. Honorata Jończak-Cesarz
6. Mariusz Kubiak
7. Andrzej Machnica
8. Ewa Pędziwiatr
9. Karol Przybylak

Nieobecni członkowie komisji:Beata Espenschied, Kamila Pietraszek

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1. Tadeusz Cwynar
2. Wójcik Elżbieta
3. Ewelina Młotkowska
4. Schmidt Stanisław
5. Agata Młodawska
6. Elżbieta Zakrzewska
7. Marek Wojnarowski TBS Sp zoo
8. Ryszard Rzepczyński

1. Otwarcie posiedzenia
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Omówienie projektów uchwał na XVIII Nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Kowarach:
a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2025 rok;
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Kowary.
4. Sprawy różne.
5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Ad 1
Posiedzenie Komisji Budżetowo-Gospodarczej otworzyła i przywitała zebranych Przewodnicząca 
p. Małgorzata Staręga.

Ad. 2
Przewodnicząca  przeczytała  porządek  obrad.  Porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie,  w 
głosowaniu wzięło udział 9 radnych (9 radnych za).

Ad. 3. Omówienie projektów uchwał na XVIII sesję Rady Miejskiej w Kowarach:
a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2025 rok;
Przewodnicząca komisji o omówienie projektu uchwały poprosiła Panią Agatę Młodawską, która 
omówiła zmiany.
Zmiany w planie dochodów i wydatków wynikają z:
1. W dziale 600 - Transport i łączność, zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę 515.078,00 zł  
zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.341.2025.ABł z 5 maja 2025 r. w 
sprawie przyznania środków na zadanie "Odbudowa drogi na ul. Kopernika w Kowarach" (MF117) 
oraz  zwiększenie  wydatków  majątkowych  o  kwotę  545.078,00  zł  na  wykonanie  zadania 
uwzględniające wartość robót budowlanych oraz nadzór inwestorski.
2.  W  dziale  700  -  Gospodarka  mieszkaniowa,  zwiększenie  dochodów  majątkowych  o  kwotę 



7.500.000,00 zł w oparciu o umowę nr BSK/24/25/00004431 zawartą z Bankiem Gospodarstwa 
Krajowego określającą warunki udzielenia wsparcia finansowego ze środków Funduszu Dopłat na 
realizację  przedsięwzięcia  inwestycyjnego  pod  nazwą  "Budowa  wielorodzinnego  budynku 
mieszkalnego wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  na  Osiedlu  Wichrowa Równia  w Kowarach". 
Całkowita  kwota  przyznanego  w  ramach  umowy wsparcia  wynosi  24.751.913,94  zł  i  poprzez 
wniesienia wpłat na podstawie stosownych umów na kapitał Spółki Jeleniogórskie Towarzystwo 
Budownictwa  Społecznego  sp.  z  o.o.  przeznaczona  zostanie  w  całości  na  realizację  ww. 
przedsięwzięcia.  W  roku  2025  przeznaczono  na  ten  cel  7.500.000,00  zł  w  ramach  wydatków 
majtkowych, pozostała kwota 17.251.913,94 zł zostanie przekazana do Spółki w roku 2026.
3. W dziale 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększenie dochodów i wydatków 
bieżących  o  kwotę  12.000,00  zł  w  związku  z  przyznaniem  przez  Sejmik  Województwa 
Dolnośląskiego Uchwałą Nr XIII/308/25 z dnia 27 marca 2025 r.  dotacji  na realizację zadania 
"Kowarscy Seniorzy z wizytą w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej" w ramach Programu Wsparcia 
Rad Seniorów na Dolnym Śląsku oraz przesunięcie pomiędzy paragrafami wydatków bieżących na 
kwotę 171,00 zł i ich zmniejszenie o 2,00 zł w zakresie wkładu własnego.
4.  Pozostałych  zmian  dokonano  z  uwzględnieniem  konieczności  zapewnienia  prawidłowego 
finansowania zadań realizowanych przez Urząd Miejski w tym w dziale 600 - Transport i łączność, 
zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę 520.000,00 zł zabezpieczonych na usuwanie skutków 
powodzi  -  remont  ul.Kopernika  w związku  z  uzyskaniem dotacji  na  realizację  tego  zadania  z 
przeznaczeniem na:
1)  w  rozdziale  60078  -  Usuwanie  skutków  klęsk  żywiołowych,  zwiększenie  wydatków 
majątkowych o  kwotę  30.000,00 zł  w celu  zabezpieczenia  środków na  zatrudnienia  inspektora 
nadzoru inwestorskiego na zadaniu "Odbudowa drogi na ul. Kopernika w Kowarach";
2) w rozdziale 90001 - Gospodarka ściekowa i ochrona wód, zwiększenie wydatków bieżących o 
kwotę 100.000,00 zł na konieczne naprawy i udrożnienia kanalizacji deszczowej;
3) w rozdziale 90078 - Usuwanie skutków klęsk żywiołowych, zwiększenie wydatków bieżących;
3) w rozdziale 92601 - Obiekty sportowe, zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 261.502,00 zł 
mających  służyć,  we  współpracy  z  Państwowym  Gospodarstwem  Wodnym  Wody  Polskie, 
realizacji zadania pn. "Naprawa uszkodzonych ubezpieczeń brzegowych na potoku Jedlica w km 
8+660 - 12+550 (odcinkowo) w m. Kowary” ;
4)  w  rozdziale  92601  -  Obiekty  sportowe,  zwiększenie  wydatków bieżących  w formie  dotacji 
celowej o kwotę 28.500,00 zł  na realizację przez Miejski  Klub Sportowy "OLIMPIA" Kowary 
zadania "Poprawa warunków bazy techniczno-funkcjonalnej na stadionie w Kowarach". Klub na 
ten cel pozyskał dodatkowo kwotę 20.000,00 zł w ramach otwartego konkursu ofert na realizację 
zadań  publicznych  z  zakresu  kultury  fizycznej  w  roku  2025  ogłaszanego  przez  Zarząd 
Województwa Dolnośląskiego.
Po przeprowadzonej dyskusji, projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie i pozytywnie. W 
głosowaniu wzięło 9 radnych (9 radnych za).

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Kowary.
Przewodnicząca komisji o omówienie projektu uchwały poprosiła Panią Agatę Młodawską, która 
omówiła zmiany w WPF.
Po przeprowadzonej dyskusji, projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie i pozytywnie. W 
głosowaniu wzięło 9 radnych (9 radnych za).

Ad.4. Sprawy różne.
W sprawach różnych zabrali głos:
* radny Andrzej Machnica poruszył sprawę nieprawidłowego dostarczania fv przez KSWiK – po 
terminie płatności, naliczając później kary za opóźnienie w opłacie. Po przeprowadzonej dyskusji  
Pani Burmistrz poinformowała, że uwagi zostaną przekazane do spółki. 
Radny  zwrócił  również  uwagę,  na  stan  drogi  gminnej,  prowadzącej  od  cmentarza  w  stronę 
ogródków działkowych powyżej ul. Matejki. Poinformowano, iż wspomniana droga zgłoszona jest 
do szkód powodziowych.
*radny Mariusz Kubiak, poprosił o interwencję w sprawie uporządkowania terenów po wycince 
drzew. Poruszył również temat obecnie prowadzonej inwestycji – przebudowy torów w rejonie ul.  



Dworcowej  z  prośbą  o  poinformowanie  o  ostatecznym  zakresie  inwestycji.  Pani  Burmistrz 
poinformowała, że trwają rozmowy odnośnie miejsca zakończenia zadania.
*  radna  Małgorzata  Staręga  poprosiła  o  udostępnienie  materiałów dotyczących tras  wymiany i 
rozbudowy  światłowodu  Orange.  Pani  Burmistrz  poinformowała,  iż  materiały  zostaną 
przygotowane i przekazane do zapoznania się z nimi.
Radna  zwróciła  również  uwagę  na  elektroniczną  formę  głosowania  KBO,  a  mianowicie  brak 
wskazania okręgu przy poszczególnych zadaniach. Wersja papierowa zawiera dane, elektroniczna 
nie. Poruszyła również kwestię głosowania internetowego przez mieszkańców w wieku 16-18 lat – 
głosować można wyłącznie mając profil zaufany.    
Poprosiła również o zweryfikowanie poprawności wykonania koszenia poboczy.
* radna Monika Wojterek zgłosiła dwa suche drzewa rosnące powyżej pętli przy ul. Wielskiej z 
prośbą o ich wycięcie  
* radna Anna Zagrobelna poprosiła o udzielenie informacji na temat złożonych przez mieszkańców 
pism. Pierwsze dotyczące naprawy schodów przy ul. Bocznej 3, drugie możliwości przekazania 
wspólnocie z ul. Bocznej 2 dwóch ławek. Pani Burmistrz poinformowała, iż odpowiedzi na pisma 
zostaną udzielone jak najszybciej, dodając, że schody będą zlecone do prawy.

Ad. 5. Zamkniecie posiedzenia komisji. 
Na tym posiedzenie komisji zakończono.

Protokołowała:                                                     Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej
 Małgorzata Staręga                                                                           Małgorzata Staręga


